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Αισιοδοξία 
Μαξίμου, ενόψει 
των ψηφοφοριών
Εκτιμάται πως όλα τα μέτρα 
Θα ψηφιστούν μέχρι την 1η Μαρτίου

Του ΒΑΣΙΛΗ ΝΕΑΟΥ

Στις ψηφοφορίες οι οποίεε ξεκινούν 
σήμερα στη  Βουλή στρέφεται 
πλέον το ενδιαφέρον του Μεγάρου 
Μαξίμου. Υφίσταται αισιοδοξία ό
τι θα εγκριθοϋν από τη  Βουλή τό
σο ο νόμοε για τιε Ρήτρεε Συλλο- 
γικήε Δράσηε (ΩΑΘε) όσο και οι υ- 
πόλοιπεε από τιε προαπαιτούμε- 
νεε δράσειε έωε και τη ν ερχόμε
νη  Τετάρτη.

Στο περιβάλλον του κ. Παπα- 
δήμου, υπολογίζουν επίσηε ότι οι 
συγκεκριμένεε νομοθετικέε πρω- 
τοβουλίεε θα εγκριθοϋν από σύσ- 
σωμεε τιε Κοινοβουλευτικέε Ομά- 
δεε του ΠΑΣΟΚ και τηε Ν.Δ., δί- 
χωε περαιτέρω απώλειεε και -ε ι 
δυνατόν- με ακόμη πιο ενισχυ- 
μένη πλειοψηφία. Το χρονοδιά- 
/ραμμα είναι μάλλον ανελαστικό 
για τη ν ελληνική πλευρά, κα- 
θώε, σύμφωνα με κυβερνητικέε 
πηγέε, το βράδυ τηε ερχόμενηε 
Τετάρτηε ή την Πέμπτη, λίγο 
πριν ξεκινήσει η σύνοδοε κορυ- 
φήε τω ν  «27», θα συνεδριάσει το

Eurogroup προκειμένου να δώσει 
και τη ν  τελευταία τυπική έγκρι
ση για τη  συμφωνία που αφορά 
τη  νέα δανειακή σύμβαση. Στο 
Μαξίμου αντιμετωπίζουν τη  σύ
νοδο κορηφήε τηε Ιηε και 2αε 
Μαρτίου ωε ένα πολύ σημαντικό 
ενδιάμεσο βήμα, προε την επιτυχή 
ολοκλήρωση όσων αποφασίστη- 
καν προ ολίγων ημερών.

Με αφορμή όλεε αυτέε τιε εξε- 
λίξειε, αλλά και τη ν κρίσιμη συ
νεδρίαση του Eurogroup την πε
ρασμένη Δευτέρα, ο κ. Παπαδήμοε 
μετέβη χθεε στο Προεδρικό Μέ
γαρο προκειμένου να ενημερώσει 
τον  Πρόεδρο τηε Δημοκρατίαε κ. 
Κάρολο Παπούλια. Εξερχόμενοε 
του προεδρικού Μεγάρου ο πρω- 
θυπουργόε διευκρίνισε ότι τιε ε- 
πόμενεε εβδομάδεε απομένουν α
κόμη πολλά να γίνουν. Συγκεκρι
μένα, ο κ. Παπαδήμοε είπε ότι: 
πρώτον, πρέπει να ολοκληρω
θούν οι προαπαιτούμενεε ενέρ- 
γειεε «για τη  λήψη τηε τελικήε α- 
πόφασηε για τη  χρηματοδότηση 
τηε χώραε», δεύτερον, να ολο-

Θερμή χειραψία μεταξύ του πρωθυπουργού Λουκά Παπαδήμου και του Προέδρου της Δημοκρατίας, Κάρολου 
Παπούλια, κατά τη χθεσινή συνάντησή τους στο Προεδρικό Μέγαρο.

Ο κ. Παπαδήμος 
μετά τη συνάντηση με 
τον κ. Παπούλια ανέφε
ρε πως δήμιουργούνται 
συνθήκες για επιστρο
φή στην ανάπτυξη.

κληρωθεί η διαδικασία του PSI και 
τρίτον, «να  ληφθεί η τελική από
φαση για τη  χρηματοδοτική στή
ριξη τηε χώραε και τη  δανειακή 
σύμβαση».

Ο κ. Παπαδήμοε κατέληξε λέ- 
γονταε ότι οι αποφάσειε του 
Eurogroup θα διαμορφώσουν συν-

θήκεε οι οποίεε θα συντελέσουν 
«σ τη ν  ανάπτυξη και τη ν ανάκαμ
ψη τηε ελληνικήε οικονομίαε».

Με Χόιερ και Σακελλάρη
Αυτή ακριβώε η διάσταση τω ν 

δυνατοτήτων ανάπτυξηε και τω ν 
εργαλείων με τα οποία αυτή μπο
ρεί να επιτευχθεί ή να τονωθεί ή
ταν και το βασικό αντικείμενο συ- 
ζήτησηε στιε συναντήσειε που εί
χε χθεε ο κ. Παπαδήμοε με τουε κ. 
Βέρνερ Χόιερ και Πλούταρχο Σα
κελλάρη, πρόεδρο και αντιπρόεδρο 
τηε Ευρωπαϊκήε Τράπεζαε Επεν
δύσεων (ΕΤΕΠ). Ο πρωθυπουργόε 
και τα δύο στελέχη τηε ΕΤΕΠ συ
ζήτησαν επίσηε για το  πώε είναι 
δυνατόν, σε ένα ομολογουμένωε

δυσμενέε κλίμα, να γίνουν παρα- 
γωγικέε επενδύσειε στην Ελλάδα.

Ο κ. Παπαδήμοε συναντήθηκε 
χθεε και με τον κ. Π. Γερουλάνο, 
σ τον  οποίο γνωστοποίησε ότι 
δεν κάνει δεκτή την παραίτησή 
του από τη  θέση του υπουργού 
Πολιτισμού. Υπενθυμίζεται ότι ο 
κ. Γερουλάνοε είχε παραιτηθεί α
πό τη ν υπουργική θέση τη ν πε
ρασμένη Παρασκευή, λόγω τηε λη- 
στείαε πολύτιμων εκθεμάτων από 
το  Παλαιό Μουσείο τηε Ολυ- 
μπίαε. Με αφορμή τη  χθεσινή συ
νάντηση, ο κ. Παπαδήμοε ζήτησε 
από το ν  υπουργό Πολιτισμού να 
προχωρήσουν ταχύτατα οι έρευ- 
νεε για τον  εντοπισμό δραστών 
και εκθεμάτων.

Παράθυρο επιστροφής διαγραφέντων από Σαμαρά
Των ΓΙΩΡΓΟΥ Π. ΤΕΡΖΗ - 
ΕΛΛΗΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΥ

Την πόρτα τηε επιστροφήε στουε 21 
που διεγράφησαν τη ν προηγού
μενη εβδομάδα άνοιξε χθεε ο 
πρόεδροε τηε Ν.Δ. κ. Αντ. Σαμαράε, 
σε μία προσπάθεια να «κλείσουν 
οι ρωγμέε» που δημίουργήθηκαν 
στο κόμμα με αφορμή την ψηφο
φορία για το Μνημόνιο. «Ακόμα και 
για τουε συναδέλφουε μαε που ε- 
γκατέλειψαν το κόμμα, τιε τελευ- 
ταίεε μέρεε, θα χαρούμε να ξανα- 
γυρίσουν κοντά μαε, εφ’ όσον έ
μπρακτα αποδείξουν, τιε κρίσιμεε 
επόμενεε μέρεε, ότι συστρατεύο- 
νται με την παράταξη», επεσήμανε 
ο κ. Σαμαράε, καλώνταε ουσια
στικά τουε «21» να υπερψηφίσουν, 
από απόψε κιόλαε, τα μέτρα που 
προαπαιτούνται για τη νέα δα
νειακή σύμβαση.

Κατά τη χθεσινή συνεδρίαση 
τηε Εκτελεστικήε Γραμματείαε,

η θέση του κ. Σαμαρά έναντι τω ν 
διαγραφέντων προκάλεσε την α
ντίδραση του υποψηφίου στην Α ' 
Θεσσαλονίκηε Δημ. Πανοζάχου, ο 
οποίοε επέμεινε ότι μία τέτοια κί
νηση συνιστά υπαναχώρηση και 
υπογράμμισε ότι οι πολίτεε απαι
τούν ηγέτεε με πυγμή. Ο κ. Σα
μαράε, ωστόσο, απέρριψε τιε αι- 
τιάσειε και είναι σαφέε ότι επιλέ
γει, σε αυτή τη  συγκυρία, να πε
ριορίσει τιε όποιεε απώλειεε για το 
κόμμα. Παραμένει, ωστόρο, αμ
φίβολο πόσοι θα ανταποκριθούν 
στο προσκλητήριο «πανστρατιάε» 
που σάλπισε χθεε, καθώε προϋ
ποθέτει ότι οι διαγραφέντεε θα α
ναιρέσουν, ουσιαστικά, την αρ
νητική τουε ψήφο στο Μνημόνιο. 
«Παραμένω στη θέση μου», δή
λωσε χθεε (ΣΚΑΙ) ο κ. Κ. Μαρκό- 
πουλοε, ενώ την ίδια στάση τη
ρούν -μεταξύ άλλων- και οι κ. Χρ. 
Ζώηε, Μαργ. Τζίμαε. Στον αντί
ποδα, πληροφορίεε θέλουν του-

Προσκλητήριο «πανστρατιάς» 
απέσιειλε ο κ. Αντ. Σαμαράς.

Τους κάλεσε 
να υπερψηφίσουν 
τα προαπαιτούμενα 
μέτρα για τη νέα 
δανειακή σύμβαση.

λάχιστον τέσσεριε βουλευτέε έ- 
τοιμουε να ανταποκριθούν στη 
χθεσινή πρόσκληση του κ. Σαμα
ρά, ενώ, σύμφωνα με πληροφορίεε 
τηε «Κ», και οι τρειε βουλευτέε Σερ
ρών (Κόλλια, Λεονταρίδηε, Καρυ- 
πίδηε) επισκέφθηκαν χθεε στο γρα- 

| φείο του τον πρώην πρωθυπουρ- 
| γό κ. Κ. Καραμανλή.
| Ο κ. Σαμαράε αιτιολόγησε τη 
§ διαφορά μεταξύ του «πρώτου» 
| Μνημονίου -που η Ν.Δ. καταψή- 
§ φ ισε- και του «δευτέρου» που το 
3 κόμμα υπερψήφισε. Αναφέρθηκε, 

συγκεκριμένα, στο «κούρεμα του 
χρέουε», στη μείωση του επιτοκί
ου δανεισμού και στη μετάθεση α- 
ποπληρωμήε του χρέουε σε βάθοε 
χρόνου, ώε τα τρία χαρακτηριστικά 
τηε νέαε συμφωνίαε που δίδουν 
στην Ελλάδα «περιθώρια να βγει 
από την κρίση». Ωστόσο, ανα
γνώρισε ότι ο υφεσιακόε χαρα- 
κτήραε παραμένει, εκτιμώνταε 
πάντωε ότι διαμορφώνονται οι πο-

λιτικέε συνθήκεε υιοθέτησηε α
ναπτυξιακών δράσεων. Ο κ. Σα
μαράε -που αμέσωε μετά συνα
ντήθηκε και με το ν  πρόεδρο τηε 
Ευρωπαϊκήε Τράπεζαε Επενδύ
σ εω ν- παρουσίασε και τη  βασική 
στρατηγική του κόμματοε εν όψει 
τω ν εκλογών, τιε οποίεε ο ίδιοε το
ποθέτησε «μετά την ολοκλήρωση 
του PSI, μέσα στο επόμενο δίμη- 
νο». Αργά αλλά σταθερά, η Ν.Δ. το
ποθετεί το δίλημμα «ευρώ ή πε
ριπέτεια», εμφανιζόμενη ωε το μό
νο συγκροτημένο κόμμα που μπο
ρεί να εγγυηθεί την ευρωπαϊκή πο
ρεία τηε χώραε.

Αίσθηση, τέλοε, προκάλεσε η 
πρόταση του κ. Ευ. Μεϊμαράκη, σε 
χθεσινή συζήτησή του με βουλευ
τέε, για τη συγκρότηση διακομ- 
ματικήε ετητροπήε αμέσωε μετά τιε 
εκλογέε, η οποία θα επεξεργασθεί 
ένα τριετέε κυβερνητικό πρό
γραμμα, το οποίο όμωε θα πρέπει 
να εφαρμοστεί απαρεγκλίτωε.

Συντεχνιακές πρακτικές κυριαρχούν στη Βουλή

Οι υπουργοί Εργασίας κ. Γ. Κουτρουμάνης και Υγείας κ. Ανδρ. Λοβέρδος κατά τη χθεσινή έντονη συνεδρίαση 
της αρμόδιας κοινοβουλευτικής επιτροπής για τον εφαρμοστικό νόμο.

Ενταση με τον εφαρμοστικό νόμο

Του ΓΙΩΡΓΟΥ Σ. ΜΠΟΥΡΑΑΡΑ

Σημάδια συντεχνιακήε συμπερι- 
φοράε, με στόχο την αυτοπρο
στασία τω ν μελών τηε επί οικο
νομικών θεμάτων, επιδεικνύει με 
ιδιαίτερη ένταση τα τελευταία 
24ωρα η Βουλή: Στο επίκεντρο βρί
σκεται η επιδεικνυόμενη αδυνα
μία του «μηχανισμού αυτοελέγ
χου» ή τηε απροθυμίαε τμήματόε 
του να αποκαλύψει ονόματα μελών 
του Κοινοβουλίου που προβαίνουν 
σε τουλάχιστον μη ηθικέε οικο- 
νομικέε συναλλαγέε, όπωε είναι η 
απόσυρση μεγάλων ποσών από 
καταθετικούε λογαριασμούε ή εμ
βάσματα σε τράπεζεε του εξω τε
ρικού, εν μέσω οξύτατηε οικονο- 
μικήε κρίσηε και δραματικών πε
ρικοπών μισθών και συντάξεων.

Στην κορυφή τηε αρνητικήε για 
το  κοινοβουλευτικό σύστημα πυ-

Στο «σκοτάδι» 
παραμένει το όνομα 
του βουλευτή που 
μετέφερε στο εξωτερικό 
1 εκατ. ευρώ.

ραμίδαε βρίσκεται η υπόθεση «ε- 
ξαγωγήε» ενόε εκατομμυρίου ευ
ρώ από βουλευτή, τον περασμένο 
Μάρτιο, σε μια συγκυρία εξαιρε
τικά δυσμενή για την ελληνική οι
κονομία, όπωε κατήγγειλε προχθέε 
ο επικεφαλήε τηε Αρχήε για την 
Καταπολέμηση Μαύρου Χρήματοε 
κ. Π. Νικολούδηε. Τη σιωπή του 
συστήματοε κατά τιε πρώτεε ώρεε 
μετά την καταγγελία έσπασε κατ’ 
αρχήν χθεε η φωνή έξι βουλευτών 
του ΠΑΣΟΚ (Οδ. Κωνσταντινό- 
πουλοε, Νάντια Γιαννακοπούλου, 
Θ. Οικονόμου, Φρ. Παρασύρηε, Μ. 
Κατρίνηε και Αφροδίτη Παπαθα- 
νάση) που ζήτησαν με κοινή πρω
τοβουλία τουε από το προεδρείο 
τηε Βουλήε «να δοθεί εντόε τηε η- 
μέραε» (χθεε) το  όνομα του συ
ναδέλφου τουε που μετέφερε το

ένα εκατομμύριο στο εξωτερικό. 
Αργότερα, ακολούθησαν και άλλοι 
- μεταξύ αυτών οι κ. Χρ. Πρωτό- 
παπαε, Απ. Κακλαμάνηε, Ν. Δέν- 
διαε, και Δ. Παπαδημούληε. Οι α- 
ντιδράσειε αυτέε ανάγκασαν τον 
προεδρεύοντα κ. Γρ. Νιώτη (καθώε 
ο κ. Φ. Πετσάλνικοε απουσιάζει 
στο εξωτερικό), το ν  πρόεδρο τηε 
Επιτροπήε Ελέγχου Πόθεν Εσχεε 
κ. Ευ. Αργϋρη, καθώε και τον  υ
πουργό Δικαιοσύνηε κ. Μιλτ. Πα- 
παϊωάννου να επικοινωνήσουν τη
λεφωνικά και γραπτώε με τον κ. 
Νικολούδη, ζητώνταε να προσέλ- 
θει στη  Βουλή και να πει το όνο
μα του βουλευτή. Ο κ. Νικολούδηε 
κατά μία εκδοχή φέρεται να επι
καλέστηκε τα προσωπικά δεδο
μένα και να δηλώνει ότι δεν μπο
ρεί να πει το όνομα, ενώ άλλεε 
πληφορορίεε τον  φέρουν να υπο
στηρίζει ότι δεν έχει ολοκληρω
μένη έρευνα ακόμα. Την ίδια 
στιγμή, άπαντεε καλούσαν τον «μη 
κατονομαζόμενο» να παραδεχθεί 
δημοσίωε ο ίδιοε τη ν πράξη του, 
ώστε άπαντεε να βγουν από τη  δυ
σχερή θέση.

«Η Βουλή οίκοθεν θα προβεί 
στιε απαραίτητεε ενέργειεε», είπε 
ο κ. Νιώτηε. «Υπάρχουν προβλε- 
πόμενεε διαδικασίεε», σημείωσε 
ο κ. Παπαϊωάννου.

«Δόθηκε εντολή»
Ο πρόεδροε τηε Επιτροπήε 

Ελέγχου Πόθεν Εσχεε υποστήρι
ξε από τη ν  πλευρά του ότι έδω
σε ήδη «εντολή» στουε ορκωτούε 
λογιστέε να διερευνήσουν και αυ
τή  τη ν  υπόθεση, εξετάζονταε τιε 
δηλώσειε τιε οποίεε ήδη έχουν 
στα  χέρια τουε, ώστε να «ταυτο- 
ποιήσουν» κινήσειε εξαγωγήε 
χρηματικού ποσού ύψουε ενόε ε
κατομμυρίου το  επίμαχο χρονικό 
διάστημα.

Την ίδια στιγμή, όχι μόνο δεν έ
χουν δοθεί ονόματα, αλλά κατά δή
λωση αρμοδίων δεν έχει ακόμα ο
λοκληρωθεί η έρευνα για σημα- 
ντικέε μειώσειε καταθέσεων βου
λευτών κατά το έτοε 2009!

Εν μέσω αντιπαράθεσηε άρχισε 
χθεε στη ν αρμόδια κοινοβου
λευτική επιτροπή, η συζήτηση 
του εφαρμοστικού νόμου αρμο- 
διότηταε τω ν  υπουργείων Υγείαε 
και Εργασίαε, το  οποίο, ωε γνω 
στόν, κατατέθηκε με τη  διαδι
κασία του επείγοντοε. Την έντα 
ση, αυτήν τη  φορά, πυροδότησε 
κυρίωε η επιλογή να προστεθεί 
στο νομοσχέδιο σειρά διατάξεων 
που κρίθηκε από βουλευτέε τηε 
αντιπολίτευσηε ότι δεν έχουν 
σχέση με τιε «μνημονιακέε υπο- 
χρεώσειε» τηε χώραε. Μεταξύ αυ
τών, τα  άρθρα για τη ν Εθνική 
Σχολή Δημόσιαε Υγείαε (ΕΣΔΥ), 
υποθέσειε του  νοσοκομείου 
«Ερρίκοε Ν τυνάν» και το ζήτημα 
τω ν  αστέγων. Οι έντονεε ενστά- 
σειε, κυρίωε βουλευτών τηε Ν.Δ., 
είχαν ωε αποτέλεσμα να αναλά- 
βει τη  δέσμευση ο κ. Ανδρ. Λο- 
βέρδοε ν ’ αποσύρει ορισμένεε α
πό τιε διατάξειε αυτέε κατά τη  ση
μερινή συνεδρίαση και πριν έρ
θει το  σχέδιο νόμου προε ψήφι
ση σ τη ν  Ολομέλεια.

«Μαε έχουν μοιράσει πάρα 
πολλά νομοσχέδια και δεν ξέ
ρουμε ποιο είναι το  αυθεντικό. 
Εχουμε τη “μαϊμού” εμείε ή το αυ
θεντικό;» είπε χαρακτηριστικά ο 
κ. Θ. Γιαννόπουλοε. Παρεμβαί- 
νονταε, ο υφυπουργόε Υγείαε κ.

Πυροδότησε 
αντιπαράθεση η επιλο
γή να περιληφθούν 
και «μη μνημονιακές» 
διατάξεις.

Δ. Βαρτζόπουλοε, σημείωσε: 
«Υπάρχουν επανειλημμένεε α- 
νανεώσειε του κειμένου του νο
μοσχεδίου, το  τελευταίο που έ
χουμε το δίνουμε αμέσωε».

«Μαε έδωσε ο κ. Λοβέρδοε 
νομοσχέδιο που έχει 48 άρθρα. 
Σήμερα ακούω για ένα νομοσχέ
διο με 148 άρθρα. Οσα δεν αφο
ρούν μνημονιακέε υποχρεώσειε, 
σαε παρακαλούμε πάρα πολύ, να

φύγουν», επέμεινε ο κ. Ν. Νικο- 
λόπουλοε.

«Ο κ. Νικολόπουλοε έχει δίκιο 
να  λέει ότι υπήρξαν αλλαγέε. 
Εμείε φέραμε ένα σχέδιο νόμου 
με 34 άρθρα. Σε αυτά προσετέ- 
θησαν περίπου 14 άρθρα από το 
υπουργείο Παιδείαε σε συνεργα
σία με εμάε, και όπωε αποφάσι
σε το  Σάββατο το  υπουργικό 
συμβούλιο, προσετέθησαν και 
100 άρθρα», είπε ο κ. Λοβέρδοε. 
«Θέλω να κρατήσω τη ν ψυχραι
μία μου για να μην κάνω σκλη- 
ρούε χαρακτηρισμούε», επέμεινε 
ο κ. Γιαννόπουλοε, αναφερόμενοε 
ειδικά στα  άρθρα για τη ν ΕΣΔΥ.

«Το αποσύρω πολύ ευχαρί- 
στωε. Είμαι διατεθειμένοε, εάν οι 
συνάδελφοι, ειδικά τηε Ν.Δ., τουε 
οποίουε σέβομαι και με τουε ο- 
ποίουε δώσαμε μαζί μάχη πριν α
πό λίγεε μέρεε, δεν το  αποδέχο
ντα ι αυτό και αν το  θεωρούν θέ
μα αρχήε, να το πάρω πίσω. Αε το 
κάνει το  υπουργείο Παιδείαε», εί
πε επιχειρώνταε να κλείσει το  θέ
μα ο υπουργόε Υγείαε.

Στασιμότητα 
με την ονομασία 
της ΠΓΔΜ
Τ η ςΔΩΡΑΣΑΝΤΩΝΙΟΥ

Το μήνυμα ότι η Ελλάδα είναι διατεθειμένη να  αντα- 
ποκριθεί σε οποιαδήποτε πρωτοβουλία του ειδικού με
σολαβητή του ΟΗΕ, Μάθιου Νίμιτε, ότι μπορεί να  συ
νεισφέρει σ τη ν  πρόοδο τηε διαπραγμάτευσηε για το  
θέμα τηε ονομασίαε και ότι παραμένει δραστήρια στη  
διαδικασία αυτή, έλαβε στιε συναντήσειε του, χθεε, στην 
Αθήνα, με το ν  πρωθυπουργό κ. Λουκά Παπαδήμο και 
το ν  υπουργό Εξωτερικών κ. Σταύρο Δήμα, ο κ. Νίμιτε. 
Ωστόσο, όπωε αναφέρουν διπλωματικέε πηγέε, από ελ
ληνικήε πλευράε επισημάνθηκε ότι δεν μπορεί οι συ- 
ναντήσειε να  γίνονται για επικοινωνιακούε λόγουε, αλ
λά να  προχωρήσουν μόνον εφόσον διαπιστωθεί ότι υ
πάρχει έδαφοε για εξέλιξη τηε διαπραγμάτευσηε. Ο κ. 
Νίμιτε, που παρέδωσε σ τη ν  ελληνική ηγεσία, όπωε ο 
ίδιοε δήλωσε, ένα υπόμνημα για τιε συναντήσειε που 
είχε σ τα  Σκόπια, σύμφωνα με πληροφορίεε δεν  εμ
φανίστηκε ιδιαίτερα αισιόδοξοε ωε προε τιε προοπτι- 
κέε που θα είχε η ανά
ληψη κάποιαε πρωτο- 
βουλίαε άμεσα. Ο ειδικόε 
μεσολαβητήε του ΟΗΕ 
δεν προσκόμισε κάποια 
πρόταση και δεν ανα
μένεται να κάνει κάτι τέ
τοιο σύντομα.

Στο γεύμα εργασίαε 
που παρέθεσε σ το ν  ει
δικό μεσολαβητή ο υ
πουργόε Εξωτερικών, επισημάνθηκε προε το ν  κ. Νί
μιτε ότι θα πρέπει να υπάρχει πραγματική πολιτική βού
ληση από τιε δύο πλευρέε και η Ελλάδα έχει επιδείξει 
τέτοια  στάση με συγκεκριμένεε κινήσειε στηε σ το  τρα
πέζι του διαλόγου, ενώ  από τη ν άλλη πλευρά, εκτόε τηε 
λεκτικήε διαβεβαίωσηε ότι υπάρχει βούληση, επί τηε 
ουσίαε δεν έχει γίνει τίποτα. Επιπλέον, επισημάνθη- 
κε ό τι θα πρέπει να  υπάρχει και το  κατάλληλο κλίμα, 
που θα επιτρέψει τη ν  πρόοδο τηε διαπραγμάτευσηε, 
κλίμα που υπονομεύεται με δηλώσειε και ενέργειεε τηε 
ηγεσίαε τηε γειτονικήε χώραε. Ο κ. Νίμιτε σ τιε  δηλώ- 
σειε του ανέφερε ό τι είναι ξεκάθαρο το  ειλικρινέε εν
διαφέρον τηε ελληνικήε κυβέρνησηε για επίλυση του 
ζητήματοε.

Εν τω  μεταξύ, ο πρόεδροε του ΛΑΟΣ, κ. Γιώργοε Κα- 
ρατζαφέρηε, με επιστολή προε το ν  υπουργό Εξωτερι
κών κ. Σταύρο Δήμα ζητεί τη  δέσμευση τηε Βουλήε για 
δημοψήφισμα επί τηε όποιαε τελικήε πρότασηε λύσηε 
τω ν  Η νωμένων Εθνών.

312 εκατ. αναμένουν 

να αξιοποιηθούν
Στην ιστοσελίδα του υπουργείου Αγροτικήε Ανάπτυξηε 
απαριθμούνται 11 νόμοι και πλαίσια ρυθμίσεων «για τη  
διασφάλιση τηε διαφάνειαε και τη ν  αποτροπή κατα- 
στρατηγήσεων κατά τη  διαδικασία σύναψηε δημοσίων 
συμβάσεων», για τη  δικαστική προστασία στη  σύναψη 
δημοσίων συμβάσεων και άλλα... συναφή, σε διαγωνι
σμό που προκηρύχθηκε το 2010 αλλά έπρεπε να έχει προ
κηρυχθεί 3 χρόνια πριν. Στη διαδικασία του διαγωνισμού 
εμφανίσθηκαν σε 10 περιφέρειεε ισάριθμεε αναπτυξιακέε 
εταιρείεε για τη ν υλοποίηση τω ν  καθεστώ των ενίσχυ- 
σηε ιδιωτικών επενδύσεων του άξονα 3 του προγράμ- 
ματοε αγροτικήε ανάπτυξηε τηε Ελλάδαε. Η δουλειά τουε 
στο πρόγραμμα είναι να ενημερώνουν τουε ενδιαφε- 
ρόμενουε υποψήφιουε επενδυτέε και για αυτόν τον  σκο
πό θα πάρουν από ευρωπαϊκά χρήματα 25 εκατ. ευρώ.

Παρά τη  σωρεία διατάξεων για τη  «διαφάνεια» και την 
προστασία του δημόσιου συμφέροντοε κατά τη ν  κα
τάρτιση  τω ν  δημοσίων συμβάσεων, το  Ελεγκτικό Συ
νέδριο, με τη ν υπ’ αρ. 366/2011 απόφαση του Ζ ' κλι
μακίου του που κρίνει τη ν  κατακύρωση διαγωνισμού 
στην αναπτυξιακή εταιρεία τηε Περιφέρειαε Κρήτηε, δια
πιστώνει ήδη από τον  προληπτικό έλεγχο ότι η επιτροπή 
που έκρινε τιε προτάσειε δεν έπρεπε να συγκροτηθεί 
ad hoc για τον συγκεκριμένο διαγωνισμό. «Στην υπό κρί- 
σιν περίπτωση, η επιτροπή αξιολόγησηε προσφορών συ
γκροτήθηκε μ ε .τη ν  177/12-1-2011 απόφαση του υ
πουργού Αγροτικήε Ανά
πτυξηε (...) αποκλειστικά, 
επομένωε για τη  διενέρ
γεια του συγκεκριμένου 
διαγωνισμού, με αποτέ
λεσμα να καθίσταται μη 
νόμιμη η συγκρότησή 
τηε ωε γνωμοδοτικού ορ
γάνου και, κατά συνέ
πεια, να πάσχουν ακυρό
τη τα  τόσο  οι γνωμοδο- 
τήσειε που αυτή διατύπωσε όσο και οι εκδοθείσεε βά
σει τω ν  γνωμοδοτήσεων αυτών αποφάσειε του υπουργού 
Αγροτικήε Ανάπτυξηε».

Σε άλλη απόφαση του  Ελεγκτικού Συνεδρίου 
(385/2011), που αφορούσε τη ν  Περιφέρεια Θεσσαλίαε, 
επιβεβαιώθηκε η υπ’ αρ. 366. Ω στόσο δευτεροβάθμιο 
όργανο του ίδιου δικαστηρίου (με μειοψηφία) ανέτρεψε 
το  σκεπτικό τω ν  δύο «πρω τόδ ικω ν» αποφάσεων: 
Σ τη ν απόφαση 250/2012 αναφέρεται ότι λόγω οικο- 
νομικήε σ τενό τη τα ε θα πρέπει να  δοθούν τα  χρήμα
τα  με το ν  τρόπο που θέλει να  τα  δώσει το  υπουργείο 
Αγροτικήε Ανάπτυξηε. Η συγκρότηση τηε επιτροπήε 
με το ν  συγκεκριμένο τρόπο δικαιολογείται από το  γε- 
γονόε ότι στιε περισσότερεε περιπτώσειε υπεβλήθη 
μόνο προσφορά και ότι η επιτροπή χαρακτηρίστηκε 
από «συναφή εμπειρία και ειδική γνώ ση ». Η δε συ
γκρότησή τηε μόνο και μόνο για να  κρίνει έναν δια
γωνισμό δικαιολογείται με τη ν τοποθέτηση ότι υπήρχε 
σ τα  όργανα του υπουργείου «συ γγνω στή  πλάνη», δη
λαδή άγνοια του νόμου.

Στιε 12 Ιουλίου 2011 το  υπουργείο Αγροτικήε Ανά
πτυξηε αποφασίζει να  αναβάλει το  άνοιγμα τω ν  οικο
νομικών προσφορών, επιβεβαιώνονταε ότι κάποιο 
πρόβλημα υπήρχε στον  τρόπο με το ν  οποίο χειρίζονταν 
τουε φακέλουε οι υπηρεσίεε τηε Αρχήε που συγκέντρωνε 
τα  δικαιολογητικά. Μία εταιρεία εμφανιζόταν να έχει 
επικυρώσει στα Ιωάννινα αντίγραφα, που κατέθετε την 
ίδια εργάσιμη μέρα λίγεε ώρεε αργότερα σ τη ν  Αθήνα, 
ενώ  ανάμεσα στιε δύο πόλειε δεν υπήρχε πια αεροπο
ρική συγκοινωνία. Ετσι ζητήθηκε και ορίσθηκε πραγ- 
ματογνώμων για να διαπιστωθεί πότε είχε συνταχθεί 
το  συγκεκριμένο έγγραφο.

Τ. ΤΕΛΛ0ΓΛ0Υ

Το υπουργείο 
Αγροτικής Ανάπτυ
ξης και οι εταιρείες 
των περιφερειών 
ακολουθούν 
την πεπατημένη.

Ο κ. Νίμιτς 
δεν εμφανίσθηκε 
αισιόδοξος 
στις συναντήσεις 
με τον πρωθυπουρ
γό και τον κ. Δήμα.


